
 

Göteborgs Stad Stadsmiljöförvaltningen, protokoll 1 (7) 

Protokoll nr 17 
Sammanträdesdatum: 2024-12-19 

Tid: 09:00-12:03, ajournering 10:07-10:21 och 11:45-11:57 
Plats: Amundön, Postgatan 10 
Paragrafer: 224, 225, 226, 227, 229 

Närvarande 
Ledamöter 
Roshan Yigit (S) 
Toni Orsulic (M), Ledamot och 2:e vice ordförande 
Karin Karlsson (V), Ledamot och 1:e vice ordförande 
Love Josefsson (M) 
Moa Tennberg (S) 
Hans Nilsson (S) 
Anders Torwald (D) 
Leslie Thorén (SD) 
Karin Pleijel (MP), Ledamot och ordförande 
Kristoffer Filipsson (C) 

Tjänstgörande ersättare 
Eva Jansson (M) tjänstgör för Peter Hedberg (KD) 

Övriga ersättare 
Louise Warenius (S) 
Axel Grimlund (V) 
Karl Vilén (L) 
Axel Lundholm Eriksson (MP) 

Övriga närvarande 
Max Bonnier, politisk sekreterare (MP) 
Anders Ramsby, förvaltningsdirektör 
Daniel Sandberg, nämndsekreterare 
Erika Bjurving från stadsmiljöförvaltningen 
Gunilla Åkerström från stadsmiljöförvaltningen 
Josefine Johansson från stadsmiljöförvaltningen 
Jenny Olsson från stadsmiljöförvaltningen 
Morgan Davidsson från stadsmiljöförvaltningen 
Mikael Hagberg från stadsmiljöförvaltningen 
Maria Wernstål från stadsmiljöförvaltningen 
Charlotte Blomgren från stadsmiljöförvaltningen 
Johan Rehngren från stadsmiljöförvaltningen 
Camilla Wallin från stadsmiljöförvaltningen 
Alexandra Wattwil från stadsmiljöförvaltningen 
Anna Sandell Wänngård från stadsbyggnadsförvaltningen § 215 
Sara Mellberg från stadsmiljöförvaltningen § 215 
Amanda Stenbom från stadsmiljöförvaltningen § 215 
Ulrika Eldkrona från stadsmiljöförvaltningen § 215 
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Hanna-Matilda Kuschel från stadsmiljöförvaltningen § 216 
Louise Lendas från stadsmiljöförvaltningen § 216 
Patrik Widén från stadsmiljöförvaltningen § 218 
Stefan Granlund från stadsmiljöförvaltningen § 219 
Cecilia Minell från stadsmiljöförvaltningen § 219 
Anna Boberg från stadsmiljöförvaltningen § 223 
Ninni Flodin från stadsmiljöförvaltningen § 223 
Michael Ernfors från stadsmiljöförvaltningen § 226 
Marie Omerain Blomqvist från stadsmiljöförvaltningen § 228 
Emma Edvardsson från stadsmiljöförvaltningen § 229 
Erik Lovinter från stadsmiljöförvaltningen § 229 
Josefin Schyllander från stadsmiljöförvaltningen § 230 
Alexandra Eriksson från stadsmiljöförvaltningen §§ 215, 230 
Håkan Emqvist från stadsmiljöförvaltningen § 230 
Adam Bergqvist från stadsmiljöförvaltningen § 231 

Personalföreträdare 
Susanna Sandcrona, Vision 
Thomas Revenvall, Kommunal 

Justeringsdag: 2024-12-19  
 

Underskrifter 

Anslag om justering av paragraf 224–226 och 229 har tillkännagivits genom anslag på kommunens 
anslagstavla den 2024-12-20 

Sekreterare 
Daniel Sandberg 

  

 

Ordförande 
Karin Pleijel (MP) 
  

Justerande 
Toni Orsulic (M) 
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§ 224 Ärendenummer SMF-2024-01640 
Yttrande över motion av Elisabet Lann (KD) och Jörgen 
Knudtzon (KD) om flytande öar i Frihamnen 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden avstyrker motionen utifrån stadsmiljöförvaltningens yttrande. 

 
2. Stadsmiljönämnden översänder stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande till 

kommunfullmäktige som stadsmiljönämndens eget yttrande. 
 

3. Stadsmiljönämnden justerar ärendet omedelbart. 
 

Justering 
Omedelbar justering 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

Motion av Elisabet Lann (KD) och Jörgen Knudtzon (KD) om flytande öar i Frihamnen 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande och ställer det i proposition bifall mot avslag 
och finner bifall. 

Protokollsutdrag skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§ 225 Ärendenummer SMF-2024-02011 
Yttrande över motion av Allan Stutzinsky (L) och Simona 
Mohamsson (L) om pilotprojekt med brukarrum 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden avstår från att ta ställning i ärendet. 

 
2. Stadsmiljönämnden översänder stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande till 

kommunstyrelsen som stadsmiljönämndens eget yttrande. 
 

3. Stadsmiljönämnden beslutar att justera ärendet omedelbart. 
 

Justering 
Omedelbar justering 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

Motion av Allan Stutzinsky (L) och Simona Mohamsson (L) om pilotprojekt med 
brukarrum 

Yrkande från Centerpartiet 2024-12-19 (protokollsbilaga 1 § 225) 

Yrkanden 
Kristoffer Filipsson (C) yrkar bifall till yrkandet från Centerpartiet. 

Toni Orsulic (M) yrkar bifall till stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande och avslag till 
yrkandet från Centerpartiet. 

Karin Karlsson (V), Karin Pleijel (MP) och Roshan Yigit (S) bifall till 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande. 

Propositionsordning  
Ordförande finner att det finns flera förslag till beslut, nämligen yrkande om bifall till 
yrkandet från Centerpartiet, yrkande om bifall stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande 
och yrkande om avslag till yrkandet från Centerpartiet. 

Ordförande ställer stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande i proposition mot yrkandet 
från Centerpartiet och finner bifall till stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande. 

Protokollsutdrag skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§ 226 Ärendenummer SMF-2024-02608 
Övergångsavtal för projekt Västlänkens etapper Haga, 
Kvarnberget och Korsvägen 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden uppdrar åt stadsmiljöförvaltningen att ingå ett övergångsavtal 

med Trafikverket för att projekt Västlänken ska kunna fortlöpa på samma villkor 
som tidigare på ytor i Haga, Kvarnberget och Korsvägen som har tagits i anspråk 
med tillfällig nyttjanderätt enligt lagen om byggande av järnväg och där tiden för 
de tillfälliga nyttjanderätterna har löpt ut. 
 

2. Övergångsavtalet ska gälla tills ny Järnvägsplan vinner laga kraft, dock som 
längst till 2025-12-31. 
 

3. Stadsmiljönämnden beslutar att justera ärendet omedelbart. 
 

Justering 
Omedelbar justering 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande med tillhörande bilagor: 

- PM angående försening av Västlänkenprojektet, 2023-02-13 
- Avtal om daterat samverkan och skötsel mellan Göteborgs kommun och 

Trafikverket, daterad maj 2020 
- Kartor över nyttjanderätter Haga, Kvarnberget, Korsvägen 

Stadsmiljöförvaltningens presentation 

Information 
Muntlig presentation av Michael Ernfors från stadsmiljöförvaltningen. 

Yrkanden 
Toni Orsulic (M) drar tillbaka yttrandet från (M, D, KD och L) som inkommit med 
handlingarna. 

Karin Karlsson (V) och Karin Pleijel (MP) yrkar bifall till stadsmiljöförvaltningens 
tjänsteutlåtande. 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande och ställer det i proposition bifall mot avslag 
och finner bifall. 
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§ 227 Ärendenummer SMF-2024-02245 
Yttrande över motion av Emmyly Bönfors (C) om friluftsbad 
vid Sannegårdshamnen 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden avstyrker motionen. 

2.  Stadsmiljönämnden översänder förvaltningens tjänsteutlåtande som sitt eget yttrande 
till kommunstyrelsen. 

3.  Stadsmiljönämnden beslutar att justera ärendet omedelbart. 

Justering 
Omedelbar justering 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

- Motion av Emmyly Bönfors (C) om friluftsbad vid Sannegårdshamnen 
- Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande – Redovisning av uppdrag om fördjupad 

genomförbarhetsstudie för att anlägga ett friluftsbad i Sannegården 
- Genomförbarhetsstudie (Kretslopp och vatten) – Bad i Sannegårdshamnen 

Yrkande från Centerpartiet 2024-12-19 (protokollsbilaga 1 § 227) 

Yrkanden 
Kristoffer Filipsson (C) yrkar bifall till yrkandet från Centerpartiet. 

Toni Orsulic (M), Karin Pleijel (MP), Karin Karlsson (V) och Roshan Yigit (S) yrkar 
bifall till stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande. 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, nämligen yrkande om bifall till 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande och yrkande om bifall till yrkandet från 
Centerpartiet.  

Ordföranden ställer stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande i proposition mot yrkandet 
från Centerpartiet och finner bifall till stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande. 

Protokollsutdrag skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§ 229 Ärendenummer SMF-2024-01514 
Kommunal subvention av periodbiljetter i kollektivtrafiken 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden föreslår kommunfullmäktige om att förklara uppdraget, att i 

samverkan med kommunstyrelsen, fortsätta förhandlingen av den kommunala 
subventionen av periodbiljetter i kollektivtrafiken för Göteborgs invånare, för 
fullgjort.  
 

2. Ärendet justeras omedelbart. 

Justering 
Omedelbar justering 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande med tillhörande bilagor: 

- Protokollsutdrag KF 2023-11-23 § 41 
- Protokoll infrastruktur- och kollektivtrafiknämnden 2024-10-24 
- PM Kommunal subvention av periodbiljetter 2024-04-19 

Yrkanden 
Karin Karlsson (V), Roshan Yigit (S) och Karin Pleijel (MP) yrkar bifall till 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen yrkanden om att 
bifalla stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande och finner bifall. 

Protokollsutdrag skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Yrkande angående yttrande över motion av 
Allan Stutzinsky (L) och Simona Mohamsson 
(L) om pilotprojekt med brukarrum
Förslag till beslut
I stadsmiljönämnden:

1. Stadsmiljönämnden tillstyrker motionen.
2. Stadsmiljönämnden översänder detta yrkande som eget yttrande till kommunstyrelsen 

samt förvaltningens tjänsteutlåtande för kännedom till kommunstyrelsen.

Yrkandet
Göteborgs stad har historiskt drivit en inhuman och icke evidensbaserad narkotikapolitik 
som varit skadlig för några av de mest socialt utsatta och marginaliserade individerna i 
samhället.

Ett sådant exempel är sprututbytesprogrammet som en majoritet av stadens politiker lade 
in sitt veto mot, trots det starka vetenskapliga stödet att det minskar spridning av HIV, 
hepatit C och injektionsrelaterade riskbeteenden.1

När Göteborgs stad 2015 stoppade införandet av sprututbytesprogram gav dåvarande 
statsepidemiolog Anders Tegnell, som några år senare knappast kom att bli känd som en 
känsloyttringarnas man, följande kommentar: ”De är helt rabiata där nere.”2 2017 blev 
Göteborgs stads ideologiska linje mot missbrukarna så ohållbar att den 
socialdemokratiska regeringen fattade beslut om att helt enkelt ta bort det kommunala 
vetot.

Folkhälsomyndigheten menar att det i dagsläget är svårt att dra enhetliga slutsatser från 
forskning om injektionsrum och brukarrum eftersom genomförda studier handlar om 
många olika utfall och man är begränsad till framför allt observationsstudier så att det är 
svårt att dra kausala slutsatser om de positiva effekterna. Däremot menar myndigheten att 
”man har heller inte kunnat påvisa några negativa effekter. De städer som har eller har 
haft injektionsrum eller brukarrum har övervägande goda erfarenheter av att få och 
behålla kontakt med marginaliserade grupper, och att riskbeteenden såsom att dela nålar 
och sprutor har minskat.”3

1 https://nyheter.ki.se/sprututbytesprogram-effektivt-for-att-minska-injektionsrelaterat-
riskbeteende
2 Omni Göteborg vägrar: ”Helt rabiata där nere” https://omni.se/undefined/a/20f2a792-64c7-
449a-a0bc-c5260d1933fb
3 Åtgärdsförslag för att förebygga användning samt medicinska och sociala skadeverkningar av 
narkotika, Folkhälsomyndighetens återrapportering av regeringsuppdrag S2019/04314/FS 

Stadsmiljönämnden

Yrkande

2024-12-18

Centerpartiet
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Mot bakgrund av ovanstående anser vi att brukarrum skulle kunna ha en positiv effekt på 
stadsmiljön och den upplevda tryggheten. Vi anser därmed att motionen, som bland annat 
föreslår att Göteborgs stad ska ställa sig positiv till att medverka i en försöksverksamhet, 
bör tillstyrkas.

https://www.folkhalsomyndigheten.se/contentassets/5ce3639567ad495eae0dcec6071aaf9e/atgards
forslag-forebygga-anvandning-medicinska-sociala-skadeverkningar-narkotika.pdf
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Yrkande angående yttrande över motion av 
Emmyly Bönfors (C) om friluftsbad vid 
Sannegårdshamnen
Förslag till beslut
I stadsmiljönämnden:

1. Stadsmiljönämnden tillstyrker motionen.
2. Stadsmiljönämnden översänder detta yrkande som eget yttrande till kommunstyrelsen 

samt förvaltningens tjänsteutlåtande för kännedom till kommunstyrelsen.

Yrkandet
I takt med att befolkningen i Göteborg växer och riskerna för allvarliga konsekvenser av 
värmeböljor ökar kommer det behövas fler tillgängliga badplatser i Göteborg. Idag ligger 
de flesta badplatser långt utanför staden, inte sällan med bristande anslutning för cykel 
och kollektivtrafik. 

Stadsledningskontoret har tidigare utrett frågan om ett friluftsbad på Sannegårdshamnen 
och kommit fram till att vattenkvaliteten är tillräckligt bra, men att det behövs någon form 
av signalsystem som upplyser om när det inte är möjligt att bada på grund av breddning 
från avloppen.

Kostnaden för investeringen bedömdes till cirka 14 mnkr, samt 2,8 mnkr för drift och 
underhåll inklusive kapitaltjänstkostnader kronor per år. Enligt stadsmiljöförvaltningen 
bedöms kostnaderna idag vara cirka 15–20 procent högre med anledning av den allmänna 
prisutvecklingen. 

Enligt vår bedömning är detta en relativt låg kostnad, exempelvis i jämförelse med 
plaskdammar som har en betydligt högre investerings- och driftskostnad.

Vi anser att jubileumsbadet och ett friluftsbad längre västerut inte står i motsats till 
varandra utan tvärtom skulle fungera som bra komplement. Ett friluftsbad lämpar sig inte 
väl för personer utan simkunskaper, medan jubileumsbadet genom sin utformning är 
anpassat för detta. Att få till fler centrala bad i Göteborg blir särskilt viktigt i och med att 
utomhusbadet i Lundby planeras att rivas. 

Sannegårdshamnen ligger strategiskt bra för ett utomhusbad utifrån den stora 
befolkningsökningen som just nu sker på Lindholmen och väntas ske med anledning av 
framtida stadsutveckling i exempelvis Eriksberg, Biskopsgården och Södra älvstranden. 
Även Färjenäs kan vara intressant placering utifrån förväntad befolkningsutveckling.

Vår bedömning är att argumenterat att ett friluftsbad i älven inte kan nyttjas alla dagar 
inte är ett skäl till att inte gå vidare med förslaget. Inte heller anser vi att investeringar av 

Stadsmiljönämnden

Yrkande

2024-12-18

Centerpartiet
 
Nr 16 
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avloppsnätet för att minska breddningar står i motsats till ett friluftsbad. Tvärtom är vår 
övertygelse att ett friluftsbad skulle öka göteborganas möjligheter att nyttja sin närmiljö 
samtidigt som det skulle skapa ett större medvetande och engagemang för värdet av en 
ren miljö och rent vatten. Därtill pågår det enligt Kretslopp och vatten just nu ett projekt 
för att minska bräddning av orenat vatten till en utloppspunkt precis utanför 
Sannegårdshamnen. Det bedöms genomföras 2024/2025.


